
    Protokół Nr 35/2024 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

z pozostałymi Komisjami stałymi Rady Gminy 
 

w dniu 29 lutego 2024 roku. 

 
Radnych obecnych na posiedzeniu Komisji: 6 – wszyscy obecni. 
Lista obecności członków Komisji oraz pozostałych osób -  w załączeniu do protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu brali udział: 

1. Paweł Królak   - Wójt Gminy 

2. Sylwester Krawczyk  - Sekretarz Gminy 

3. Gabriela Milczarska  - Skarbnik Gminy 

4. Katarzyna Puchalska  - w/z Kierownika GOPS w Cielądzu 

5. Małgorzata Gałka  - pracownik Urzędu Gminy w Cielądzu 

 

 Zgodnie z § 58 ust. 3 Statutu Gminy obradom przewodniczył najstarszy wiekiem spośród 

przewodniczących komisji odbywających wspólne posiedzenie tj. Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rolnictwa – Adam Michalak. 

Punkt 1. 

 Otwarcia posiedzenia Komisji o godzinie 9:00 dokonał Przewodniczący Komisji Budżetu 

i Rolnictwa – Adam Michalak, witając członków Komisji i zaproszonych gości. Stwierdził 

istnienie quorum w każdej komisji i uprawnienie Komisji do podejmowania wiążących decyzji.  

Punkt 2.  

Przewodniczący obrad przedstawił porządek posiedzenia. Do przedstawionego porządku 

nie zgłoszono uwag.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów poszczególnych Komisji z poprzednich posiedzeń. tj. z dnia                         
23 listopada i z dnia 20 grudnia 2023 roku. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego „Korpus 
Wsparcia Seniorów na rok 2024” w Gminie Cielądz. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
dla strażaka ratownika OSP i kandydata na strażaka ratownika OSP z terenu Gminy Cielądz. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 



7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2024 r. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Rawskiego –Poradni Pedagogiczno-Psychologicznej. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w formie inkasa, 
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

10. Dyskusja nad wyodrębnieniem w budżecie Gminy Cielądz w 2025 roku środków stanowiących 
fundusz sołecki. 

11. Przedstawienie i analiza projektów planów pracy Komisji i Rady Gminy na 2024 rok. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie posiedzenia. 

Punkt 3. 

Przewodniczący obrad zaznaczył, że do przyjęcia są dwa protokoły  z poprzednich 

posiedzeń tj. z dnia 23 listopada 2023 roku oraz z dnia 20 grudnia 2023 r. Protokoły zostały 

opublikowane na stronie BIP oraz wyłożone do wglądu. Do protokołów nie wniesiono uwag                         

i zostały przez komisję przyjęte jednogłośnie. 

Punkt 4.  

W następnej kolejności przystąpiono do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

ustanowienia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2024” w Gminie 

Cielądz. 

Temat przedstawiła Katarzyna Puchalska w zastępstwie Kierownika GOPS w Cielądzu. 

Wyjaśniła na wstępie, Program “Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 jest programem 

osłonowym w rozumieniu art. 17 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 12 marca o pomocy społecznej 

(Dz.U. z 2023 r. poz. 901 z późn. zm.), tj. podejmowanie innych zadań z zakresu pomocy 

społecznej, wynikających z rozeznanych potrzeb gminy. Do zadań tych zaliczyć należy działania 

na rzecz seniorów. Dzięki realizacji Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024, Gmina 

zapewni całodobową teleopiekę dla mieszkańców w wieku 60+, która przełoży się na wzrost 

bezpieczeństwa seniorów w miejscu ich zamieszkania, co ma największe znaczenie w przypadku 

osób mieszkających samotnie. Dzięki dostępowi do całodobowej teleopieki ratowników 

medycznych, Gmina umożliwi seniorom jak najdłuższe pozostanie w ich środowisku domowym. 

Usługa teleopieki, realizowana przez profesjonalnego wykonawcę, przekłada się na zdrowie 

psychofizyczne seniorów, a także możliwość całodobowego wsparcia seniora niezależnie od 

wyzwań związanych np. z epidemią. Dzięki zdalnym usługom teleopieki Gmina może objąć 

wsparciem coraz większą liczbę seniorów. Teleopieka stanowi istotne narzędzie procesu 

deinstytucjonalizacji systemu opieki społecznej, która to jest kierunkiem rozwoju strategii 

krajowej polityki społecznej. 



Katarzyna Puchalska poinformował też o funkcjonowaniu tego programu w 2023 roku. 

Poinformowała miedzy innymi, iż było wydane 14 opasek, wszystkie były użytkowane. Każda 

opasa ma 8 przycisków. Karetki były wezwane 3 razy wskutek ich uruchomienia.  

Sekretarz zaznaczył, że Gmina płaci w formie abonamentu za obsługę Centrum. 

Przystąpiono następnie do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Komisje 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały: 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (6 radnych).  

Punkt 5.  

 Następnym tematem obrad było przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP i kandydata na strażaka 

ratownika OSP z terenu Gminy Cielądz. 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy. Oznajmił, iż na Zarządzie Gminnym OSP 

jednogłośnie została przyjęta sugestia o podniesieniu kwoty ekwiwalentu dla strażaków - z 

kwoty 20 zł na 23 zł – za udział w działaniach ratowniczych, z kwoty 8 zł na 10 zł – za udział w 

ćwiczeniach oraz 5 zł za udział w ćwiczeniach kandydatów na strażaków.  

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zwróciła uwagę, by podczas głosowania na sesji radni, 

którzy są strażakami nie głosowali z uwagi na wyłączenie z powodu posiadania interesu 

prawnego w tej sprawie. 

Do tematu nie zgłoszono więcej zapytań. 

Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały tj. 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (6 radnych).  

Punkt 5. 

Kolejny punkt obrad dotyczył zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Gabriela Milczarska. Poinformowała, iż zmiany 

zwiększono dochody o łączną kwotę 1.073.328,95 zł – są to dochody bieżące i po zmianach 

wynoszą 34.947.684,74 zł,  a wydatki zwiększono o łączną kwotę 934.876,95 zł, w tym są 

wydatki majątkowe – 20.000 zł,  i po zmianach wynoszą ogółem 42.401.564,17 zł. W wyniku 



wprowadzonych zmian wynik budżetu jest nadal deficytowy i po zmianach wynosi 7.453.879,43 

zł. Przychody w roku budżetowym zmniejszono o 138.452,00 zł, - są to przychody z tytułu 

kredytów i pożyczek   i po zmianach planowane do zaciągnięcia kredyty wynoszą  6.148.825,00. 

Zaznaczyła, że w  2025 roku nie dokonywano żadnych zmian w zakresie planowanych 

przychodów i rozchodów. 

Zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przystąpiono wobec tego do głosowania nad 

wyrażeniem opinii. 

Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (6 radnych).  

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany.  

Punkt 7. 

Kolejny temat posiedzenia dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy na 2023 r. przedstawiła Gabriela Milczarska – Skarbik Gminy.  

Poinformowała, iż załącznikiem nr 1 wprowadzane są zmiany w planie dochodów: 

- w działach 700, 852, 855 dokonuje się zmian w dochodach bieżących zgodnie                                 

z otrzymaną decyzją Wojewody Łódzkiego w sprawie podziału kwot dotacji na 2024 r.;  

- w dziale 758 zgodnie z otrzymaną decyzją Ministra Finansów zwiększa się subwencją 

oświatową o kwotę 837.189,00 zł oraz wprowadza się subwencję rozwojową w kwocie 

204.028,00 zł; zwiększa się również dochody bieżące o kwotę 11.229,00 zł z tytułu otrzymanych 

środków z Funduszu Pomocy na dodatkowe zadania oświatowe; 

- w dziale 900 zwiększa się dochody bieżące o kwotę 35.000,00 zł zgodnie z zawartym 

porozumieniem z WFOŚiGW na prowadzenie punktu konsultacyjno-informacyjnego                               

w zakresie programu Czyste Powietrze. 

Następnie Skarbnik omówiła zmiany w planie wydatków  - załącznik Nr 2: 

- w dziale 750, 852, 855 zgodnie z decyzjami Wojewody Łódzkiego dokonuje się zmian w 

wydatkach bieżących; 

- w dziale 801 zgodnie ze zwiększeniem subwencji oświatowej dokonuje się zwiększeń 

wydatków na wynagrodzenia nauczycieli oraz zwiększa się również wydatki na dodatkowe 

zadania oświatowe z Funduszu Pomocy; 

- w dziale 900 wprowadza się kwotę 35.000,00 zł na wydatki bieżące związane z 

prowadzeniem punktu konsultacyjno-informacyjnego w zakresie programu Czyste Powietrze 



oraz wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.”Rozbudowa instalacji fotowoltaicznej na 

obiekcie Oczyszczalni ścieków w Cielądzu ”  - planowana kwota wydatków 20.000,00 zł.  

W  załączniku nr 4 – przychody i rozchody budżetu po zmianach przychody z tytułu 

zaciągniętych kredytów i pożyczek zmniejsza się o kwotę 138.452 i po zmianach przychody 

wynoszą 7.809.379,43 zł, a w rozchodach nie zbyło dokonywanych żadnych zmian. 

Ponadto w załączniku Nr 5 są wykazane planowane dochody Budżetu Państwa do 

uzyskania przez Gminę w 2024 roku – zwiększenie środki o 28.500 zł – kwota wynikająca z 

decyzji Wojewody Łódzkiego.  

Zapytań do przedstawionych zmian w budżecie nie zgłoszono. Przystąpiono zatem do 

głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Wszystkie komisje posiadały niezbędne 

quorum. Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (6 radnych).  

Punkt 8. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Rawskiego – Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej było kolejnym tematem posiedzenia. 

Temat omówił Wójt Gminy Paweł Królak. Oznajmił, iż  co roku przekazywane są środki , 

kwota wynika z algorytmu. We wniosku oznajmiono, iż stawka lekarza psychiatry na rok 2024 

będzie wynosiła 150,00 zł od wizyty pacjenta. Proponuje się, by lekarz przyjmował nadal 4 razy 

w miesiącu. Kwota dotacji na utrzymanie lekarza na 2024 rok wynosi 63.750 zł, a wskaźnik, 

który szacuje liczbę dzieci korzystających z naszej Gminy to 4 % , czyli kwota dotacji z naszej 

Gminy to 2.700 zł., stawka godzina pracy lekarza  wzrosła i wynosi 150 zł. Dotacja na 2023 rok – 

cała kwota wzrosła do 63.750 zł , a dotychczasowa wynosiła 42.500 zł.  W przypadku naszej 

Gminy też wzrosła kwota dotacji do kwoty 2.700 zł.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. Przystąpiono wobec tego do 

głosowania nad wyrażeniem opinii.  Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. Wynik 

głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (6 radnych).  



Punkt 9.  

W dalszej kolejności przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w formie inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 Temat przedstawił Wójt Gminy. Stwierdził, iż jest już prawie końcówka wyborów 

sołtysów i poinformował o wynikach wyborów w sołectwach, gdzie już dokonane zostały 

wybory sołtysów. Zaznaczył, iż zasady wynagradzania inkasentów nie ulegają zmianie, czyli 

wynoszą: za  inkaso podatków inkasentom przysługuje wynagrodzenie w wysokości 9 % od 

sumy zainkasowanych kwot, z tym że dolna granica wynagrodzenia wynosi min. 150,00 zł  plus 

200 zł stałego dodatku.  

Sekretarz Gminy zwrócił uwagę w tym miejscu, aby radni, którzy są wybrani na sołtysów 

nie brali udziału w głosowaniu nad niniejszą uchwała z uwagi na posiadanie interesu prawnego. 

Zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przystąpiono wobec tego do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Komisje 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały tj: 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (6 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (6 radnych).  

Punkt 10.  

W następnym punkcie posiedzenia Komisji odbyła się dyskusja nad wyodrębnieniem w 

budżecie Gminy Cielądz w 2025 roku środków stanowiących fundusz sołecki. 

Najpierw głos zabrał Wójt Gminy Paweł Królak. Stwierdził, iż podczas zebrań wiejskich w 

ostatnim czasie w niektórych sołectwach już poruszał temat funduszu sołeckiego. Zaznaczył, ze 

stoi na stanowisku, aby nie wyodrębniać funduszu w budżecie na 2025 rok z uwagi na inwestycję, 

jaką jest budowa szkoły oraz jeszcze inne wieloletnie. Dodał, że jest jednak za ujęciem w budżecie 

kwoty ok. 100 tys. zł na wydatki sołeckie – głównie na niedokończone jeszcze zadania.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Iwona Machnicka zapytała jak to będzie wyglądało w 

przypadku remontów dróg – np. utwardzenie –gdy nie będzie funduszu sołeckiego. 

Wójt zwrócił uwagę, iż pozyskane jest ok. 3 mln zł na inwestycje drogowe  i należy do tych 

zadań dołożyć wkład własny. 

Na zapytanie Przewodniczącej, czy będą kontynuowane remonty dróg odparł, ze tak i 

poinformował, iż planowane są następujące odcinki dróg: 

- Ossowice – centrum, czy w kierunku Rawa Maz. Byszewice (bardziej uczęszczane) 



- Niemgłowy – jest dokumentacja  

- Gułki 

- przez wieś Wisówkę – aby zakończyć na moście 

- Mała Wieś 

- Dębina – do kapliczki. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy Gmina straci, jeśli nie wyodrębni funduszu 

sołeckiego. 

Wójt wyjaśnił, iż w początkach funkcjonowania funduszu sołeckiego zwrot był znacznie 

wyższy niż obecnie. Dlatego też trzeba brać pod uwagę, ze teraz ten zwrot nie rekompensuje 

braku, który jest w budżecie. 

Radny Sylwester Stefański wyraził opinię, żeby brak wyodrębnienia funduszu powiązać z  

przeznaczeniem tych środków na budowę szkoły – by to było jednoznacznie stwierdzone. 

Podsumowując, komisje pozytywnie przychyliły się do wniosku Wójta o nie wyodrębnianie w 

budżecie na rok 2025 funduszu sołeckiego. 

Punkt 11. 

W kolejnym punkcie posiedzenia Komisje przeanalizowane zostały projekty  planów pracy 

na 2024 rok.  

Opracowany również został projekt planu pracy Rady na 2024 rok.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały wypracowane plany pracy. 

Punkt 12. 

 W sprawach różnych podjęto następujące tematy: 

- radna Jadwiga Mantorska zgłosiła wniosek o wyrównanie równiarką drogi przez las w kierunku 

wsi Zuski; 

- Wójt poinformował o przeznaczeniu bramek po remoncie boiska przy Szkole Podstawowej w 

Cielądzu : 2 kpl do Komorowa, 2 mniejsze do Łąszczyna i są jeszcze do wykorzystania 2 bramki 

z Niemgłów. 

 Punkt 13. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 10:50 zamknięte zostało wspólne posiedzenie 

Komisji.        

Przewodniczący  
         Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
 
             Rafał Kucharski 

Protokołowała: 
Bogusława Kobacka 
 


